
Rada Gminy Pabianice Protokół Nr XXVIII

Protokół Nr XXVIII

Z przebiegu obrad XXVIII sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 29 grudnia 2004 r.

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 11:00.
W obradach sesji uczestniczyli radni Rady Gminy Pabianice. Na ustawowy skład Rady 15
radnych, obecni byli wszyscy. Skład Rady przedstawia się następująco:
1. Banaczek Mirosław
2. Figiel Roman
3. Gąsiorek Krzysztof
4. Gryska Marek
5. Kalinowski Henryk
6. Kasperska Zdzisława
7. Kelnerowski Józef
8. Kraska Zygmunt
9. Marchewka Stefan
10. Muszczak Danuta
11. Muszczak Marek
12. Pielużek Bożena
13. Stasiak Zbigniew
14. Sulej Grzegorz
15. Szafrański Henryk
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
W sesji uczestniczyli zaproszeni goście: Dyrektorzy szkół z terenu Gminy Pabianice wraz z in-
spektorem ds. oświaty w gminie Pabianice A. Roszko, Prezes Związku Nauczycielstwa Polskiego
w Gminie Pabianice U. Kolanek, Kierownik Gminnej Bibliotek Publicznej A. Pluta, Przewod-
niczący Gminnej Rady LZS M. Madej, Wójt Gminy Pabianice H. Gajda, W-ce Wójt Gminy E.
Adamczyk, Skarbnik Gminy M. Nowicka, Sekretarz Urzędu J. Słubik, Radca Prawny Urzędu E.
Janio, oraz sołtysi Gminy Pabianice obecni zgodnie z załączoną listą obecności stanowiącą zał.
nr 2 do protokołu, która przedstawia się w sposób następujący:
1. Forc Eugeniusz
2. Fater Bożena
3. Sulej Grzegorz
4. Szafran Janina
5. Szafrański Henryk
6. Owczarek Teresa
7. Komorowski Wiktor
8. Madaj Stefan
9. Szczesik Andrzej
10. Lewandowski Wacław
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11. Burda Józef
12. Nowak Mirosław
13. Rychłowska Cecylia
14. Kowal Mariola
15. Baran Andrzej
16. Szczerkowski Krzysztof
17. Urbańska Mariola
18. Pietrasiak Tadeusz

Ad. pkt. 1.

Przewodniczący Rady Gminy Pabianice S. Marchewka otworzył XXVIII sesję Rady Gminy,
powitał serdecznie wszystkich przybyłych, stwierdził prawomocność obrad i przedłożył propono-
wany porządek obrad sesji wnosząc o zmianę w pkt. 11 podjęcie uchwał tj. w pkt. a) wprowadzić
projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej oraz określenia
terminu płatności i sposobu jej poboru, podpunkty zapisane już w projekcie uchwały w porząd-
ku alfabetycznym uzyskałyby wówczas zmianę o jedną literą alfabetu niżej oraz wprowadzić
w pkt. 11 ppkt. l, dot. projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Pabianice Nr
XVII/123/2004 z 28 stycznia 2004 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pabianice na 2004 rok
w zakresie zmiany planu wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska.

Ad. pkt. 2.

Porządek obrad wraz z zaproponowaną w pkt. 1 przez Przewodniczącego Rady zmiana został
przyjęty przez Radę w głosowaniu jednogłośnie i przedstawia się następująco:
Porządek obrad XXVIII sesji Rady Gminy Pabianice w dniu 29 grudnia 2004 r. o godz. 11:00
w Urzędzie Gminy w Pabianicach.
1. Otwarcie obrad XXVIII sesji.
2. Zatwierdzenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokółu z XXVI i XXVII sesji Rady Gminy.
4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
5. Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami.
6. Informacja Przewodniczących Komisji o pracy między sesjami.
7. Przyjęcie informacji o pracy Rady i jej Komisji
8. Zatwierdzenie planu pracy Rady i jej Komisji
9. Przedłożenie projektu budżetu Gminy Pabianice na 2005 r.
10. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzedniej sesji.
11. Podjęcie uchwał w sprawach:
a) ustalenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej oraz określenia terminu płatności
i sposobu jej poboru

b) uchwalenia budżetu Gminy Pabianice na 2005 r.
c) poboru podatków od nieruchomości, rolnego, leśnego i od posiadania psów, od osób fi-
zycznych w drodze inkasa i wysokości wynagrodzenia za inkaso

d) zatwierdzenia druków, informacji i deklaracji podatkowych
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e) ustalenia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wy-
mienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie
w 2005 r.

f) zmian w budżecie Gminy na 2004 r. polegających na włączeniu do budżetu środków
z rezerwy subwencji ogólnej

g) zmian w budżecie Gminy na 2004
h) ustalenia „Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyzna-
wania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki
pracy oraz wysokość i warunki wypłacania nagród i innych świadczeń wynikających ze
stosunku pracy, szczegółowy sposób obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny
ponad wymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, a także wysokość nauczycielskiego do-
datku mieszkaniowego oraz szczegółowe zasady jego przyznawania i wypłacani”

i) w sprawie ustalenia Regulaminu określającego kryteria i tryb przyznawania nagród dla
nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród za ich osiągnięcia dydaktyczno- wychowawcze

j) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Pabianice
k) zmiany uchwały Rady Gminy Pabianice Nr XVII/123/ 2004 z 28 stycznia 2004 w sprawie
uchwalenia budżetu Gminy Pabianice na 2004 r. w zakresie zmiany planu wydatków
Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska

12. Interpelacje i zapytania.
13. Wolne wnioski i sprawy różne.
14. Odczytanie i przyjęcie wniosków złożonych do Komisji Uchwał i Wniosków.
15. Zamknięcie obrad sesji.

Ad. pkt. 3.

Protokoły z obrad sesji Nr XXVI i XXVII zostały przyjęte przez radnych bez uwag i poprawek
w głosowaniu przeprowadzonym przez Przewodniczącego Rady nad każdym protokołem odrębnie
z wynikiem jednogłośnym w każdym z głosowań.

Ad. pkt. 4.

Do Komisji Uchwał i Wniosków powołano radnego Z. Stasiaka i radnego G. Suleja. Radni
wyrazili zgodę do pracy w w/w Komisji. Skład Komisji został zatwierdzony przez Radę w gło-
sowaniu jednogłośnie.

Ad. pkt. 5.

Wójt Gminy przedłożył informację o pracy Urzędu Gminy w okresie od ostatniej sesji Rady
Gminy. Informacja przedstawia się następująco:

Informacja wójta gminy pabianice o działaniach między sesjami rady gminy pabianice

w okresie od 2 do 28 grudnia 2004 roku

W zakresie gospodarki komunalnej

1. Przedstawiciele gminy uczestniczyli w odbiorze chodnika w Jadwininie o długości 400 mb i zatok przystan-

kowych w Bychlewie. Inwestycje te realizowane były przez Zarząd Dróg Wojewódzkich w Łodzi.
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2. Przez cały miesiąc trwa wożenie kruszywa i szlaki zgodnie z potrzebami zgłaszanymi przez mieszkańców

i radnych.

W zakresie oświaty, kultury i sportu

1. W dniach 8 i 13 grudnia odbyły się spotkania z przedstawicielami Związków Zawodowych Nauczycieli

w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli i Regulaminu przyznawania nagród dla na-

uczycieli ze specjalnego funduszu nagród za ich osiągnięcia dydaktyczno-wychowawcze – zatrudnionych

w szkołach Gminy Pabianice. W dniu 13.12.04r Związki Zawodowe Nauczycieli podpisały projekty w/w

regulaminów, które przekazane zostały do Rady Gminy Pabianice.

2. Wójt dokonał podziału środków w wys. 4.800 zł pomiędzy szkoły z przeznaczeniem na dofinansowanie

kosztów adaptacji pomieszczeń szkolnych na gabinety profilaktyki zdrowotnej. Środki, o które występowa-

liśmy w roku 2003 wpłynęły z Ministerstwa Finansów dopiero w grudniu br.

3. W dniu 4 grudnia 20 dzieci z rodzin najuboższych ze szkół gminnych wyjechało na imprezę „Mikołajkową”

do Teatru im. Jaracza w Łodzi organizowaną przez Ligę Kobiet Polskich. Wójt zapewnił przewóz dzieci

autobusem szkolnym „gimbusem”.

4. W dniu 6 grudnia br. odbyła się impreza „mikołajkowa” połączona z wręczeniem nagród dla członkiń Kół

Gospodyń Wiejskich za udział w konkursie „Więcej warzyw, owoców, kwiatów i zdrowej żywności”.

5. W dniu 8 grudnia br. odbyło się posiedzenie Gminnej Rady Sportu podsumowujące działalność sportową

w roku 2004. Na spotkaniu tym wręczono nagrody dla najlepszych sportowców i działaczy kultury fizycznej

z poszczególnych klubów sportowych działających na terenie gminy.

W zakresie ochotniczych straży pożarnych

W dniu 20 grudnia br. odbyło się posiedzenie Zarządu Oddziału Gminnego Związku OSP Gminy Pabianice,

na którym omówiono stan realizacji budżetu za rok 2004, opracowano harmonogram zebrań sprawozdawczych

OSP i zatwierdzono plan pracy na rok 2005.

Ponadto Wójt reprezentował Gminę na spotkaniach „opłatkowych” organizowanych przez Starostę Powiatu

Pabianickiego, Prezydenta Miasta Pabianic, Komendę Powiatową Straży Pożarnej.

Na podstawie materiałów Urzędu Gminy

przygotowała J. Słubik

Powyższa informacja została przyjęta przez radnych do akceptującej wiadomości.

Ad. pkt. 6.

Przewodniczący poszczególnych Komisji Rady przedstawili informacje o pracy Komisji między
sesjami.
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Z. Kasperska poinformowała, że Komisja między sesjami
odbyła posiedzenia na których dokonała analizy i oceny pracy własnej, opracowała plan pracy
na rok 2005, dokonała analizy projektu budżetu na rok 2005, oceniła celowość wykorzystania
środków na cele kultury w Gminie Pabianice za rok 2004, dokonała szczegółowego rozlicze-
nia wykorzystania budżetu Gminy w kulturze wg dz. 921 i szczegółowego rozliczenia Gminnej
Biblioteki Publicznej wg dz. 921 rozdz. 92116, opracowała protokół pokontrolny w powyższej
sprawie. Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej Rady Gminy Pa-
bianice H. Kalinowski poinformował, że Komisja, której przewodniczy między sesjami odbyła
2 posiedzeniach, na których zapoznała się z informacją o działalności Kół Gospodyń Wiejskich
i działalnością Ligi Kobiet Polskich, omówiła i zaopiniowała materiały na sesje Rady Gminy
w tym projekt budżetu Gminy oraz projekty uchwał.
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Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Finansowej, Rolnej i Ochrony Środowiska M. Gryska
poinformował, że Komisja GFRiOŚ odbyła jedno posiedzenie wspólne z Komisją Rewizyjną, na
której podsumowała pracę Komisji za rok 2004, omówiła i zaopiniowała materiały na sesję Rady
Gminy w tym projekt budżetu na rok 2005.

Ad. pkt. 7.

Przewodniczący Rady Gminy S. Marchewka złożył informację na temat pracy Rady Gminy
Pabianice w roku 2004 oraz informację na temat pracy samorządów wiejskich również w roku
2004. Informacja stanowi pisemny załącznik nr 3 do protokołu. Następnie Przewodniczący Ko-
misji Rady składali informacje na temat pracy Komisji w roku 2004 Informacja złożona przez
Przewodnicząca Komisji Statutowej D. Muszczak w załączeniu do protokołu – zał. nr 4. Informa-
cja złożona przez Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej Z. Kasperską w załączeniu do protokołu –
zał. nr 5 Po wysłuchaniu sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej w dyskusji głos zabrała
radna D. Muszczak, wyrażając swoje zdanie, powiedziała, że przedłożone przez Przewodniczą-
cą Komisji Rewizyjnej sprawozdanie z działalności zabrzmiało w taki sposób jakoby wszystkie
działania jakie zostały wykonane, były zasługą Komisji Rewizyjnej. Radna D. Muszczak odnio-
sła się do zapisów sprawozdania Komisji Rewizyjnej i zapytała czy wypłacenie stypendiów dla
najzdolniejszych uczniów było tylko i wyłącznie zasługą Komisji Rewizyjnej? Powiedziała, że
na to przedsięwzięcie pracowała cała Rada Gminy a w następstwie specjalna Komisja powołana
przez Wójta Gminy. Jaką zasługą Komisji Rewizyjnej jest też remont kuchni w SP w Pawliko-
wicach, środki finansowe na ten cel były wydatkowane z budżetu Gminy. W SP w Piątkowisku
wydzielono kącik do picia herbaty – może należałoby tu podziękować dyrektorowi?. Komisja Re-
wizyjna odbyła w roku 2004 aż 22 posiedzenia. Radna D. Muszczak odniosła się też do wniosków
Komisji Rewizyjnej ”Na przyszłość”. Między innymi aby zabezpieczyć środki finansowe dla po-
trzeb Komisji Rewizyjnej na opłacenie biegłego, który zostałby na wniosek Komisji powołany do
pomocy w przeprowadzeniu kontroli, a jest to bardzo kosztowne przedsięwzięcie, dotyczy także
zabezpieczenia środków finansowych na szkolenia dla radnych jak pisze Komisja Rewizyjna –
szczególnie członków Komisji Rewizyjnej. Jeżeli chodzi o nagrody dla sołtysów Gminy o które
występuje Komisja Rewizyjna, przecież Komisja Rewizyjna powinna znać przepisy w tej sprawie
i wiedzieć, że nie ma takich podstaw prawnych ku temu. Radna D. Muszczak nawiązała tutaj do
sprawozdania Przewodniczącego Rady z działalności samorządów wiejskich za rok 2005, które
dokładnie obrazuje pracę samorządów wiejskich i w większości przypadków nie wynika, aby takie
nagrody jeżeliby nawet istniała możliwość można było przyznać.Radna wyraziła, że powinniśmy
prowadzić politykę gospodarną i oszczędną i jeżeli nawet środki finansowe pozostały w budżecie
należy je spożytkować na inne cele, które jak powiedziała – ułatwią nam życie.
Głos zabrał radny M. Gryska – wyraził, ze wszystkie Komisje Rady pracowały zgodnie ze swo-
im planem pracy ustalonym na rok bieżący. Odnosząc się do pracy Komisji Rewizyjnej zwrócił
uwagę na to, że Komisja Rewizyjna jest szczególną Komisją, która poprzez swoją pracę zwróciła
uwagę na wiele nieprawidłowości. Jako Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej, Rol-
nej i Ochrony Środowiska nie czuje się jakoby miał być potraktowany w inny sposób. Ponadto
powiedział, że Komisja Rewizyjna sprawuje niewdzięczną funkcję w Radzie, ale taka jest jej rola.
W -ce Przewodniczący Rady R. Figiel w swojej wypowiedzi nawiązał do wniosku Komisji
Rewizyjnej w sprawie przyznania nagród dla sołtysów gminy i poinformował, że takie przed-
sięwzięcie jest prawnie niemożliwe, jednocześnie wyraził zdziwienie, że Komisja Rewizyjna nie
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posiada takiej wiedzy, a co można było uzyskać w formie wniosku, czy zapytania wcześniej.
Jedynie można rozpatrywać kwestię np. wzrostu diet dla sołtysów
Głos zabrał sołtys wsi Kudrowice S. Madaj, który w swojej wypowiedzi podkreślił jaki sołtysi
wykonują ogrom prac. Nie zajmują się tylko i wyłącznie roznoszeniem nakazów podatkowych,
zobowiązani są współpracować z WZIR-em, Starostwem Powiatowym, Agencją Restrukturyzacji
i Modernizacji Rolnictwa. Przewodniczący zapytał, czy sołtys S. Madaj nie zgadza się z przed-
łożoną oceną samorządów wiejskich? Sołtys odpowiadając poinformował, ze odnosi się tylko do
wypowiedzi radnej D. Muszczak.
Następnie głos zabrała radna Z. Kasperska, która w swojej wypowiedzi odniosła się do wypo-
wiedzi radnej D. Muszczak. Powiedziała, że gdyby rozpatrywać sprawozdanie Komisji Rewizyjnej
w kontekście zapisów grzecznościowych, można byłoby uznać, że sprawozdanie zabrzmiało może
w sposób taki, iż Komisja Rewizyjna przypisuje swojej działalności wiele osiągnięć. Komisja
Rewizyjna na jednym z końcowych posiedzeń roku 2004 dokonała oceny swojej pracy i sprawoz-
danie napisała w sposób taki jaki uważała za stosowny. Radna porównała również swoją pracę
do pracy nauczyciela jaką wykonywała przez wiele lat, gdzie zawsze oceniając pracę ucznia
konieczne były zapisy, co zostało zrobione dobrze, a co źle, a także na co należy zwrócić uwagę
na przyszłość. W protokołach Komisji Rewizyjnej – pokontrolnych są też zawsze zapisywane
uwagi i spostrzeżenia i protokoł przyjmowany był przez Radę Gminy po odczytaniu na sesji.
Komisja Rewizyjna wypowiedziała się w sprawozdaniu tylko i wyłącznie na temat swojej pracy.
Dalej radna odniosła się do uwag także radnej D. Muszczak tj. - w sprawie wypłacenia stypen-
diów dla najzdolniejszych uczniów w naszych szkołach – radna Z. Kasperska odpowiedziała, że
to właśnie Komisja Rewizyjna analizując sprawozdania z wykonania budżetu gminy zauważyła,
że są przenoszone niewykorzystane środki finansowe na ten cel do rezerwy budżetowej i był
to wniosek pokontrolny Komisji Rewizyjnej o podjęcie wszystkich działań, które umożliwiłyby
wypłacenie stypendiów uczniom, -w sprawie remontu kuchni w SP w Pawlikowicach, na pytanie
czy to Komisja Rewizyjna z własnych środków zabezpieczyła tę inwestycję, radna odpowiedziała,
iż uważa to pytanie za niezasadnie, ponieważ nikt nie finansuje żadnych inwestycji z własnych
środków, od tego jest budżet gminy.
W odniesieniu do zakwestionowanych wniosków dot. zapewnienia pomocy w kontrolach pro-
wadzonych przez Komisję Rewizyjną radna Z. Kasperska odpowiedziała, że wiadomym jest, iż
jeżeli Komisja Rewizyjna nie radziłaby sobie w przeprowadzaniu kontroli, są zapisy ustawowe,
iż w takiej sytuacji może zwrócić się o zapewnienie jej pomocy z RIO lub innej. Na pytanie „ile
to kosztuje?” radna odpowiedziała, że są sprawy, które nie podlegają wartością materialnym.
Dotychczas w naszej gminie nie było takiej potrzeby, aby zwracać się o pomoc fachowych osób
w celu przeprowadzania kontroli. Jeżeli chodzi o kontynuowanie szkoleń dla radnych (szczególnie
członków Komisji Rewizyjnej), to Komisja Rewizyjna sporządza protokół do Regionalnej Izby
Obrachunkowej w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu i udzielenia bądź nie udzielenia
absolutorium. Władze Wojewódzkie organizują takie szkolenia co roku po to aby umieć właści-
wie taki wniosek sporządzić i chodzi o zabezpieczenie środków w budżecie na taki cel. Wniosek
w sprawie przydzielenia nagród dla sołtysów gminy pojawił się stąd, iż pozostały środki finanso-
we w budżecie gminy, ponadto dotarły do mnie poinformowała radna Z. Kasperska informacje,
że dla innych grup zawodowych występuje się o nagrody, stąd też wniosek o wynagrodzenie
sołtysów za ich pracę społeczną. Została też podkreślona liczba naszych posiedzeń w roku 2004,
Komisja Rewizyjna wiadomo, jest Komisją działającą specyficznie, często wyjeżdża na kontrole
i wówczas odbywa się to już od godz. 9:00, często do 15:00. Następnie należy sporządzić protokół
pokontrolny, a to już odbywa się na drugim posiedzeniu. Niemożliwe jest wykonanie takiej pracy
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na jednym posiedzeniu. Ponadto Komisja tak jak inne Komisje analizuje i opiniuje materiały na
sesje Rady Gminy.
Przewodniczący Rady zabierając głos wyraził, że radni włożyli ogrom pracy w swoją działal-
ność. Nawiązał do wniosku Komisji Rewizyjnej dot. nagród dla sołtysów, czego nie można według
prawa uczynić, jednak, jeżeli na poprzedniej sesji Rada przyjęłaby wniosek Wójta o wydzielenie
w budżecie gminy większej kwoty z przeznaczeniem na nagrody można byłoby wówczas docenić
działalność wielu społeczników, niestety wniosek nie został przyjęty przez Radę. Zwrócił także
uwagę na to, że ludzie w gminie pracują w dobrych warunkach tak jak i administracja, sport,
kultura straże itp. Kierunkiem naszego działania jest to, aby właśnie stwarzać dobre warunki
pracy jak wyraził Przewodniczący na dziś, jutro i pojutrze. Na zakończenie wyraził apel do
Przewodniczących Komisji aby precyzując swoje wypowiedzi na piśmie bardziej uważać na ich
sformułowania, ponieważ ludzie są czujni i wrażliwi na wydźwięk słów. Jeżeli chodzi o kształcenie
radnych Przewodniczący powiedział, że zawsze śledzi prasę, którą prenumeruje Rada „Wspól-
not” i jeżeli są organizowane szkolenia dla radnych przez Urząd Wojewódzki zawsze zgodnie
z kompetencjami kieruje radnych na nie, odniósł się też do szkoleń organizowanych przez inne
komercyjne ośrodki są to szkolenia organizowane w zależności od pór roku w górach, bądź nad
morzem i są one bardzo kosztowne i na takie szkolenia powiedział nie będzie się przeznaczać
środków z budżetu gminy. Ponadto Przewodniczący powiedział, że każda Komisja Rady jest
organem Rady Gminy i wszyscy pracujemy dla dobra Rady. Musimy pamiętać o tym, że spo-
łeczeństwo nas wybrało. Przewodniczący postawił wniosek do Przewodniczących Komisji dot.
prawidłowego przeprowadzania kontroli. Wnioskował, aby najpierw opracować protokół pokon-
trolny, a jednostka kontrolowana winna go podpisać zaraz po przeprowadzonej kontroli. Jeden
z egzemplarzy pozostawić należy w jednostce kontrolowanej. Przewodniczący zwrócił uwagę na
to, że Komisja Rewizyjna zanim postawiła wniosek w sprawie nagród dla sołtysów powinna
poprzedzić go kontrolą samorządów wiejskich. Poinformował także, że na sesjach Rady Gminy
nie będzie odbywał się odczyt protokołów pokontrolnych Komisji Rewizyjnej, natomiast wnioski
będą przekazywane do realizacji Wójtowi Gminy, a Komisja Rewizyjna ma prawo odbyć po-
siedzenie pokontrolne celem zapoznania się z ich realizacją. Przewodniczący Rady podkreślił,
że wszystkie przeprowadzane kontrole mają w założeniu poprawę pracy i dobro. Zwrócił jed-
nocześnie uwagę na to, że Komisja Rewizyjna powinna wprowadzić do planu pracy tematykę
niekontrolowaną jeszcze. Jednocześnie podkreślił trudną pracę Komisji Rewizyjnej i na zakończe-
nie swojej wypowiedzi życzył wszystkim Komisjom dobra, wzajemnego szacunku i podziękował
za włożony ogrom pracy, a także wzorową frekwencję na posiedzenia Komisji i Radzie Gminy.
Na wniosek radnych Przewodniczący ogłosił kilkuminutową przerwę w obradach.
Po przerwie Przewodniczący przystąpił do realizacji pkt. 8 porządku obrad sesji.

Ad. pkt. 8.

Przewodniczący Rady przedłożył plan pracy Rady na rok 2005. Plan pracy został zatwierdzony
w głosowaniu jednogłośnie w brzmieniu przedłożonym przez Przewodniczącego Rady. Plan pracy
Rady Gminy stanowi zał. nr 5 do niniejszego porządku obrad.
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Z. Kasperska przedłożyła plan pracy Komisji Rewizyjnej
na 2005. Przedłożony plan pracy stanowi zał. nr 6 do protokołu sesji. Pytania do planu pracy
Komisji Rewizyjnej zgłosiła radna D. Muszczak. Powiedział, że miesiącu lutym 2005 Komisja
Rewizyjna zaplanowała kontrolę dot. kadencji 1998 -2002 – dlaczego kontrola dotyczy poprzed-
niej kadencji? Druga uwaga jaką zgłosiła radna D. Muszczak była uwaga, aby kontrole Komisji
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Rewizyjnej nie powtarzały się co roku w tym samym temacie, za przykład podała kontrole
GOPS, który był kontrolowany w roku 2002, 2003, 2004 i teraz też w planie ujęta jest kontrola
w roku 2005, kontrole dot. działu kultura. W miesiącu czerwcu zaplanowana jest kontrola szkół,
a wiadomym jest, że jest to miesiąc trudny dla oświaty (prace związane z zakończeniem roku
szkolnego).
W listopadzie 2005 r. zaplanowana jest kontrola audyta wewnętrznego w Gminie – co to
znaczy?
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odnosząc się do powyższych pytań poinformowała, że
przez II półrocze 2004 Komisja Rewizyjna ogłaszała, że zbiera tematy do swojego planu pracy
i każdy miał możliwość zgłoszenia swoich propozycji. Jedynie Komisja Gospodarczo-Finansowa,
Rolna i Ochrony Środowiska zgłosiła swoją propozycję do Komisji Rewizyjnej, można też zgłosić
w dalszym ciągu inny temat, tu Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odniosła się do Przewod-
niczącej Komisji Statutowej – D. Muszczak zgłaszającej swoje uwagi, plan pracy jest planem
otwartym. Co dotyczy tematu planu w miesiącu lutym radna Z. Kasperska powiedziała, że do tej
pory był zawsze brany pod uwagę jakiś układ odniesienia (okres porównywalny) Komisja uznała,
że wystarczy wziąć dla porównania poprzednią kadencję. Uznaliśmy też za celowe przeprowa-
dzenie kontroli w GOPS, ponieważ wiele zaleceń pokontrolnych wystosowaliśmy w tym dziale
w roku 2003, które nie zostały wykonane, wykazała to kontrola w 2004 – stąd ten temat. Co do
terminu kontroli mającej się odbyć w szkołach w miesiącu czerwcu – można go zmienić. Prze-
wodnicząca Komisji Rewizyjnej zwróciła też uwagę na to, że tematy w planach pracy powtarzają
się również w innych Komisjach. O głos poprosiła radca prawny urzędu Gminy E. Janio, która
poinformowała, że kontrola Komisji Rewizyjnej nie może dotyczyć kontroli poprzedniej kadencji,
ponieważ w poprzedniej kadencji działała również Komisja Rewizyjna i to były jej kompetencje.
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Z. Kasperska podziękowała za uwagę. Przewodniczący
Rady S. Marchewka w związku z powyższym wniósł o poprawkę do planu pracy Komisji Rewizyj-
nej w pkt. powyższym (luty) iż nie powinna to być kontrola, a plenarne posiedzenie porównawcze
z poprzednią kadencją.
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odniosła się także do pytania radnej D. Muszczak dot.
kontroli funkcjonowania audyta wewnętrznego w Gminie i poinformowała, że Komisja Rewizyjna
chce skontrolować kilka kontroli prowadzonych przez Wójta Gminy.
Następnie głos zabrał radny H. Kalinowski, który powiedział, że praca Komisji Rewizyjnej
pracującej w obecnej kadencji, jest nieporównywalna do pracy Komisji działającej w poprzedniej
kadencji, gdzie można powiedzieć, że w poprzedniej kadencji Komisja Rewizyjna jak wyraził
radny „nie robiła nic”.
Przewodniczący Rady S. Marchewka zabierając głos zwrócił uwagę na to, że plan pracy Ko-
misji Rewizyjnej winien być skorelowany z zatwierdzonym planem pracy Rady Gminy, ponieważ
jest zbieżny, tak żeby materiał Komisji Rewizyjnej trafiał w odpowiednim czasie na sesję Rady
Gminy.
Na zakończenie dyskusji w powyższym temacie do planu pracy Komisji Rewizyjnej wniesiono
uwagi i zastrzeżenia do tematyki i ilości posiedzeń (radna D. Muszczak i Przewodniczący Rady)
Plan pracy Komisji Rewizyjnej został zatwierdzony z uwagą.
Rada zażądała od Komisji Rewizyjnej weryfikacji planu pracy i dostosowania go do planu
pracy Rady Gminy w taki sposób, aby posiedzenia tematyczne i kontrole wyprzedzały tematykę
sesji Rady Gminy
Następnie Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej Rady Gmi-
ny H. Kalinowski przedłożył plan pracy Komisji, której przewodniczy. Plan pracy Komisji
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Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej został zatwierdzony przez Radę w brzmieniu przed-
łożonym przez Przewodniczącego i stanowi zał. nr 7 do protokołu.
Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej, Rolnej i Ochrony Środowiska M. Gryska
również przedłożył plan pracy Komisji na rok 2005, której przewodniczy. Plan został zatwier-
dzony także w brzmieniu przedłożonym przez Przewodniczącego Komisji i stanowi załącznik nr
8 do protokołu.
Natomiast Przewodnicząca Statutowej D. Muszczak poinformowała, że Komisja Statutowa
nie opracowała planu pracy, pracuje według żądań i zaleceń Rady Gminy

Ad. pkt. 9.

Skarbnik Gminy M. Nowicka przedstawiła Radzie Gminy projekt budżetu na rok 2005. Przed-
łożony projekt budżetu znajduje się w załączeniu do protokołu – zał nr 9. Skarbnik Gminy wnio-
sła o poprawkę do projektu budżetu w dz. dochody rozdz. 75616 po § – podatek od posiadania
psów dodać § 0430 – wpływy z opłaty targowej 1000 zł. Jest to zapis konieczny z uwagi na
zmiany w przepisach prawa, które zobowiązują Radę Gminy do podjęcia uchwały dot. wprowa-
dzenia opłaty targowej na terenie każdej gminy. Ażeby budżet bilansował się Skarbnik wniosła
w związku z powyższym o wniesienie poprawki w § 0632 – podatek rolny o zmniejszenie docho-
dów o 1000 zł. Projekt budżetu zał. nr 9 do protokołu. Przewodniczący Rady S. Marchewka
zabierając głos w odniesieniu do projektu budżetu zaakcentował dz. oświaty, gdzie subwencja
z Ministerstwa nie przerasta naszych kosztów. Podkreślił, że trudno byłoby prowadzić sprawy
oświatowe w gminie, gdybyśmy korzystali tylko z subwencji. Powiedział także, że dumni jeste-
śmy z tego, iż w żadnym dziale nie zostały zabrane żadne pieniądze. Budżet ten jest budżetem
prorozwojowym i z uznaniem odniósł się do wszystkich tych, którzy budżet ten konstruowali
i wszystkich tych, którzy się w tej materii konsultowali i napracowali.
Więcej głosów nie zgłoszono.

Ad. pkt. 10.

W sprawach odpowiedzi na interpelacje Przewodniczący odczytał pismo Zarządu Dróg Woje-
wódzkich w Łodzi dot.remontu chodnika w Bychlewie. Kserokopia pisma w załączeniu – zał. nr
10 do protokołu.

Ad. pkt. 11. Podjęcie uchwał.

Komisja Samorządowo – Społeczna i Organizacyjna oraz Komisja Gospodarczo- Finansowa,
Rolna i Ochrony Środowiska i Rewizyjna przedłożyły wnioski do materiałów na sesję wypraco-
wane na posiedzeniach. Wnioski stanowią zał. pisemne nr 11 i nr 12 do protokołu.
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków radny Z. Stasiak odczytał projekt uchwały w spra-
wie ustalenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej oraz określenia terminu płatności
i sposobu jej poboru. W głosowaniu nad uchwałami brało udział 14 radnych Uchwała Nr
XXVII/177/2004 w powyższej sprawie została podjęta przez Rade w głosowaniu 13 głosami
za, przy 1 głosie wstrzymującym się, bez głosów przeciwnych i stanowi zał nr 13 do protokołu.
Przed przystąpieniem do odczytania projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy
Pabianice na rok 2005 Przewodniczący Rady zapoznał Radę Gminy z uchwałą Nr I/148/ 04
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 23 grudnia 2004 roku w sprawie
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opinii dotyczącej projektu budżetu Gminy Pabianice na 2005 rok. Uchwała stanowi zał nr 14
do protokołu. Uchwała Nr XXVIII/178/ w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pabianice na
rok 2005 została przedłożona przez Przewodniczącego Komisji Uchwał i Wniosków i podjęta
w głosowaniu jednomyślnym (14 głosów za, beż głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymu-
jących się) w brzmieniu przedłożonym przez Przewodniczącego Komisji Uchwał i Wniosków
wraz z poprawkami uwzględnionymi przez Regionalną Izbę Obrachunkową zgodnie z uchwałą
Nr I/148/ 04 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 23 grudnia 2004
roku w sprawie opinii dotyczącej projektu budżetu Gminy Pabianice na 2005 rok. Uchwała Nr
XXVIII/178/ w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pabianice na rok 2005 stanowi zał nr 15 do
protokołu
Do projektu uchwały w sprawie poboru podatków: od nieruchomości, rolnego, leśnego i od
posiadania psów od osób fizycznych w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wy-
nagrodzenia za inkaso Komisja Samorządowo Społeczna i Organizacyjna wniosła wniosek do
§ 1 ust. 1 niniejszego projektu uchwały, aby minimalna wysokość wynagrodzenia za inkaso nie
wynosiła mniej niż 300 zł. Przewodniczący Rady poddał powyższy wniosek do głosowania w wy-
niku którego za wnioskiem opowiedziało się 14 radnych, bez głosów przeciwnych i bez głosów
wstrzymujących się. Uchwała Nr XXVIII/179/2004 w sprawie poboru podatków: od nierucho-
mości, rolnego, leśnego i od posiadania psów od osób fizycznych w drodze inkasa, określenia
inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso wraz z zatwierdzoną w głosowaniu powyższym
poprawką została podjęta w głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów
wstrzymujących się i stanowi zał. nr 16 do protokołu.
Po przedstawieniu projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia druków informacji i deklaracji
podatkowych Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej, Rolnej i ochrony Środowiska
M. Gryska przedstawił wniosek z posiedzenia Komisji, aby zorganizować spotkanie z sołtysa-
mi i gminy i udzielić dokładnych informacji (szkolenia) w zakresie prawidłowego wypełniania
druków.
Uchwała Nr XXVIII/180/2004 w sprawie zatwierdzenia druków informacji i deklaracji podat-
kowych została podjęta w głosowaniu jednogłośnie tj. 14 głosami za, bez głosów przeciwnych
i bez głosów wstrzymujących się i stanowi zał. nr 17 do protokołu.
Uchwała Nr XXVIII/181/2004 w sprawie ustalenia Regulaminu Programu współpracy Gminy
Pabianice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy
o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na rok 2005 została podjęta w głosowaniu 14
głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i stanowi zał nr 18 do
protokołu
Uchwała Nr XXVIII/182/2004 w sprawie zmian w budżecie Gminy Pabianice na 2004 r.
polegających na włączeniu do budżetu środków z rezerwy subwencji ogólnej podjęta została
w głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się – zał. nr
19 do protokołu.
Uchwała Nr XXVIII/183/ 2004 w sprawie zmian w budżecie Gminy podjęta została w głoso-
waniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących i stanowi zał. nr 20
do protokołu.
Uchwała Nr XXVIII/184/2004 w sprawie ustalenia „Regulaminu określającego wysokość sta-
wek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjne-
go, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania nagród i innych świadczeń
wynikających ze stosunku pracy, szczegółowy sposób obliczania i wypłacania wynagrodzenia za
godziny ponad wymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, a także wysokość nauczycielskiego
dodatku mieszkaniowego oraz szczegółowe zasady jego przyznawania i wypłacania” została pod-
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jęta w głosowaniu 11 głosami za, przy 3 głosach wstrzymujących się, bez głosów przeciwnych
i stanowi zał. nr 21 do protokołu
Uchwała Nr XXVIII/185/2004 ustalenia Regulaminu określającego kryteria i tryb przyznawa-
nia nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród za ich osiągnięcia dydaktyczno-wychowawcze
została podjęta w głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymują-
cych się i stanowi zał. nr 22 do protokołu.
Uchwała Nr XXVIII/186/2004 w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy została podjęta w gło-
sowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i stanowi zał.
nr 23 do protokołu.
Uchwała Nr XXVIII/187 /2004 w sprawie zmiany uchwały Rady gminy Pabianice Nr XVII/123/2004
z dnia 28 stycznia 2004 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pabianice na 2004 r. w zakresie
zmiany planu wydatków gminnego Funduszu Ochrony Środowiska została podjęta w głosowaniu
14 głosami, za bez głosów wstrzymujących się i bez głosów przeciwnych i stanowi zał. nr 23 do
protokołu.

Ad. pkt. 12.

W punkcie dot. interpelacji i zapytań radny H. Szafrański zwrócił się z pytaniem „co dalej
z Ośrodkiem Zdrowia w Pawlikowicach?”.
Przewodniczący Rady zapoznał Radę Gminy z pismem, które wpłynęło od Pani Wójt Gminy
Dłutów – pismo zał. nr 24 do protokołu, w którym Urząd Gminy Dłutów proponuje nam wykup
połowy przedmiotowej nieruchomości.
W-ce wójt E Adamczyk zabierając głos przypomniał, że Gmina Dłutów podjęła uchwałę
o wycenie nieruchomości (241 tys.), W-ce wójt ponadto poinformował, że z wcześniejszych do-
świadczeń jakich doznał w różnych negocjacjach z Gminą Dłutów „nie chce być prorokiem” jak
wyraził, ale nie da się dojść do porozumienia.
Przewodniczący Rady zaproponował wniosek, aby Wójt Gminy lub osoby wyznaczone przez
Wójta z Urzędu, a także radni z miejscowości, których mieszkańcy obsługiwani są przez Ośrodek
Zdrowia w Pawlikowicach (Rydzyny, Jadwinin, Bychlew, Terenin) dokonali negocjacji z władza-
mi Gminy Dłutowa w sprawie uregulowania kwestii problemu opieki zdrowotnej na tym terenie.
Wniosek zaproponowany przez Przewodniczącego Rady w powyższej sprawie został podjęty
przez Radę w głosowaniu 14 głosami za bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących
się.

Ad. pkt. 13.

W wolnych wnioskach i sprawach różnych Przewodniczący Rady zwrócił się do sołtysów Gmi-
ny, aby dokonywali do Biura Rady Gminy zgłoszeń w sprawie terminów zebrań sprawozdawczych
w sołectwach za rok 2004. Ostatecznym terminem do zgłoszenia ustalono termin 20 stycznia.
Przewodniczący przekazał także życzenie, które napłynęły do Rady Gminy z okazji Świąt Bożego
Narodzenia i Nowego Roku 2005 r. Następnie Wójt Gminy Pabianice zabierając głos wyraził
podziękowanie Radzie Gminy za uchwalenie budżetu na rok 2005, podziękował wszystkim rad-
nym i współpracownikom za pracę w mijającym roku oraz złożył najserdeczniejsze życzenia
wszystkim z okazji zbliżającego się Nowego Roku 2005. Radny K. Kalinowski poinformował,
że w kasie Urzędu Gminy będzie znajdowała się lista dla osób, które chcą wpłacić dobrowolną
składkę na „Fundusz Dzieci Chorych na Schorzenia Wątroby i dróg Żółciowych – LIVER”.
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Sołtys wsi Kudrowice S. Madaj zgłosił potrzebę reakcji Wójta Gminy w sprawie odbioru
padłych zwierząt. Sołtysi otrzymali informacje, że jeżeli zwierzę w gospodarstwie padnie mogą
oczekiwać nawet na przyjazd odpowiednich służ do 48 godzin (tak długi czas oczekiwania stwarza
zagrożenie epidemiologiczne).
Sołtys wsi Rydzyny M. Nowak zabierając głos nawiązał do sprawy uhonorowania sołtysów
nagrodami, powiedział, że skoro nie jest to możliwe, może Wójt w inny sposób dowartościuje
pracę sołtysów, dał pod rozwagę rozpatrzenie możliwości zorganizowania wycieczki dla sołtysów.
Sołtys wsi Świątniki podziękowała Wójtowi Gminy za stworzenie możliwości korzystania przez
mieszkańców Świątnik, Porszwewic (uczniów i emerytów) z biletów ulgowych w busach kursują-
cych na tej trasie oraz zatrudnienie lekarza stomatologa w Ośrodku Zdrowia w Petrykozach.
Przewodniczący Rady zamykając obrady sesji złożył serdeczne życzenia wszystkim z okazji
nadchodzącego Nowego roku 2005.

Obradom sesji przewodniczył:
Przewodniczący Rady Gminy Pabianice

Stefan Marchewka

Protokolant: Urszula Czerwonka
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